
Henvendelse fra Steen Thomsen den 9. marts 2020  

Kære venner i regional udvikling og regionsråd.
 
Så har de unge søgt ind på deres drømmegymnasium og gymnasierne har udvekslet tal for 1. 
prioriteringsansøgninger som jeg vedhæfter til orientering – der kan stadig komme lidt flere 
ansøgninger ind.
 
Som bekendt lovede udvalgsformanden på regionsrådsmødet, at ”Med det antal pladser, der 
stadigvæk er i Skanderborg, hvis de unge mennesker i Skanderborg skriver Skanderborg på 
som 1. prioritet, så er der plads til dem alle sammen i Skanderborg” 
https://regionmidt.tv/watch/3758/135?t=0h38m 
 
Det er der 266 der har gjort, heraf ca. 260 fra Skanderborg Kommune. Men gymnasiet fik som 
bekendt et kapacitetsloft på 8 klasser svarende til kun 236 elever. 
 
Vi mener ikke, at unge fra Skanderborg kommune skal sendes til et gymnasium i Aarhus 
Kommune og vi mener heller ikke det var hensigten med kapacitetsloftet jf. ovenstående. 
 
Udvalgsformanden har ligeledes nævnt, at der kan blive mulighed for at justere, når tallene er 
kendt. 
 
Vi vil derfor foreslå, at Skanderborg gymnasium beholder 9 klasser. (Blev skåret fra 10 klasser 
sidste år).
 
Dermed bliver der plads til alle 1. prioritetsansøgninger fra Skanderborg kommune på 
Skanderborg gymnasium. 
 
Vi ønsker regional udvikling et godt møde i dag og håber, I vil modtage forslaget positivt.
 
Med venlig hilsen
 
På vegne af Dansk Folkepartis gruppe i regionsrådet
 
Steen Thomsen
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